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MESTSKÁ ČASŤ BRATISLAVA-RAČA 
Miestny úrad, Kubačova 21, 831 06 Bratislava 35 
 

 
 

                                

ZÁPISNICA 
zo zasadnutia Komisie kultúrnej a športovej, ktoré sa konalo 

dňa 16.04.2024 v zasadacej miestnosti Obecného domu, Alstrova 249 

 

 

Predsedníčka komisie:  Mgr. Monika Luknárová - ospravedlnená 

Podpredsedníčka komisie: Marta Štefánková  

 

Prítomní poslanci: Marta Štefánková, Ján Drotován 

 

Prítomní neposlanci:  PhDr. Jana Maniková, Mário Khandl, Branislav Kovačič 

 

Ospravedlnení poslanci: Mgr. Monika Luknárová, Ing. Júlia Štefanidesová 

 

Ospravedlnení neposlanci: Lucia Maniková 

 

Prizvaní/hostia: Ing. Peter Semanco – prednosta MÚ, Mgr. Marek Porvazník - vedúci 

OKaŠ 

 

Program: 
 

1. Otvorenie, schválenie programu 

2. Informácia o stave projektov rekonštrukcie KS Žarnovická, NKP Koloničova kúria a NKD – 

písomná informácia 

3. Návrh dodatku k Zásadám hospodárenia s vlastným majetkom mestskej časti Bratislava-Rača 

a s majetkom zvereným do správy mestskej časti Bratislava-Rača 

4. Informácia o kultúrno-spoločenských podujatiach máj, jún – písomná informácia 

Vyhodnotenie kultúrno-spoločenských podujatí marec, apríl – písomná informácia 

5. Informácia z oblasti športu – písomná informácia  

6. Rôzne 

7. Záver 

 
 

1. Otvorenie, schválenie programu 

Predsedníčka komisie Mgr. Monika Luknárová z dôvodu prebiehajúcej PN ospravedlnila svoju neúčasť 

na rokovaní komisie a poverila vedením komisie podpredsedníčku Martu Štefánkovú. Podpredsedníčka 

zasadnutie otvorila a konštatovala, že komisia je uznášaniaschopná. Zároveň dala hlasovať o uvedenom 

programe. 

 

Meno a priezvisko Hlasoval za 
Zdržal sa 

hlasovania 

Hlasoval 

proti 
Nehlasoval 

Mgr. Monika Luknárová    

Marta Štefánková ✓    

Ing. Júlia Štefanidesová     

Dominik Vrba      

Ján Drotován  ✓    

PhDr. Jana Maniková ✓    

Lucia Maniková    
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Mgr. Mário Khandl ✓    

Branko Kovačič ✓    

Hlasovanie spolu: 5 0 0 0 

Program zasadnutia bol schválený. 

 

 

2. Informácia o stave projektov rekonštrukcie KS Žarnovická, NKP Koloničova kúria a 

NKD – písomná informácia 

Materiál uviedla Marta Štefánková.  

 

1. KS Žarnovická - Projektová dokumentácia pre stavebné povolenie pre dielo „Rekonštrukcia KS 

Žarnovická“ a pre územné konanie diela „Prístavba KS Žarnovická a úpravy okolia“ boli 

odovzdané. Aktuálne prebieha inžinierska činnosť, v rámci ktorej už máme väčšinu stanovísk 

dotknutých orgánov, chýba vyjadrenie k PD od ZSDIS, predpokladáme podanie žiadosti o 

stavebné povolenie v priebehu apríla.  

 

2. Koloničova kúria – zo strany Pamiatkového úradu stále nebol stanovený ani termín zasadnutia 

Inštitútu pamiatkovej komisie k vypracovanej štúdii revitalizácie Koloničovej kúrie, ktorý má 

určiť akceptovateľnú verziu architektonickej štúdie. Reštaurátorský výskum na fasáde bol 

realizovaný, prebieha jeho spracovanie. Realizuje sa i kamerový prieskum miestneho prítoku 

Račianskeho potoka, kvôli zamedzeniu podmáčania budovy.  

 

3. Nemecký kultúrny dom – samotná príprava projektovej dokumentácie a realizácia 

rekonštrukcie budú závisieť od rozpočtových možností mestskej časti v ďalších rokoch. Na 

Komisii životného prostredia, dopravy, výstavby, územného plánu a pre podporu 

vinohradníctva dňa 17.1.2024 bola odprezentovaná posledná verzia štúdie zúčastneným 

poslancom. Na základe požiadavky zníženia hlučnosti pri spoločenských podujatiach prebehla 

revízia projektovej dokumentácie na dodávku a montáž vzduchotechniky, klimatizácie 

spoločenskej sály.  
   

Diskusia: 

Členovia komisie sa oboznámili s predloženým materiálom a nemali otázky a ani pripomienky 

k materiálu.  

 

Uznesenie 10/16/04/24/KKaŠ/U 

Komisia kultúrna a športová berie na vedomie informáciu o stave projektov rekonštrukcie KS 

Žarnovická, NKP Koloničova kúria a Nemeckého kultúrneho domu v predloženom znení: 

 

Meno a priezvisko Hlasoval za 
Zdržal sa 

hlasovania 

Hlasoval 

proti 
Nehlasoval 

Mgr. Monika Luknárová    

Marta Štefánková ✓    

Ing. Júlia Štefanidesová     

Dominik Vrba      

Ján Drotován  ✓    

PhDr. Jana Maniková ✓    

Lucia Maniková    

Mgr. Mário Khandl ✓    

Branko Kovačič ✓    

Hlasovanie spolu: 5 0 0 0 

Uznesenie bolo schválené. 
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3. Návrh dodatku k Zásadám hospodárenia s vlastným majetkom mestskej časti 

Bratislava-Rača a s majetkom zvereným do správy mestskej časti Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Ing. Peter Semanco.  

 

Novela zákona o majetku obcí hovorí, že pri nájmoch do 20 tis. € na 10 rokov sa nevyhlasuje obchodná 

verejná súťaž, ktorej podmienky schvaľuje MZ. Na základe tohto predkladáme návrh na zjednodušenie 

procesu schvaľovania nájmov (s nízkou výškou nájomného bez povinnosti vyhlasovať VOS). 

Vychádzame aj s prijatých zásad i iných obciach a mestských častiach, kde sú takto procesy nastavené. 

V kompetencii starostu by bolo schvaľovať nájom majetku mestskej časti, ak úhrn súm nájomného počas 

celej doby nájmu nepresiahne 20.000,- eur za podmienky nemožnosti opakovaného alebo pokračujúceho 

uzatvárania takéhoto nájmu s tým istým nájomcom na ten istý účel. Pri nájme na dobu neurčitú sa 

predpokladá (v zmysle zákona), že nájom je uzatvorený na dobu 10 rokov. Vo všetkých takýchto 

prípadoch sa musí vychádzať zo sadzieb nájomného a podmienok uvedených v sadzobníku, ktorý tvorí 

prílohu zásad, v inom prípade musí nájom schvaľovať MZ. 

V rámci prílohy (sadzobníka obvyklého nájomného): 

- sme doplnili možnosť prenájmu veľkej spoločenskej sály bez nábytku a prípravy sály v pracovných 

dňoch v čase od 8:00-15:00, upravili a zjednotili sme rezervačné podmienky, 

- prispôsobujeme sadzby prvotného nájomného na aktuálnu výšku po 2 ročnej vysokej miere inflácie, 

kde už niektoré aktuálne platné nájomné zmluvy po zvýšení nájomného (inflačná doložka) prekročili 

výšku nájomného v sadzobníku, 

- upravujeme sadzby nájomného za prenájom telocviční, ktoré neboli niekoľko rokov upravované, na 

základe požiadaviek na zvýšenie a prispôsobenie sa niektorým mestským častiam a aj z dôvodu 

výrazného zvýšenia prevádzkových nákladov, hlavne energií. 

 

Diskusia:  

Štefánková, zrkadlová miestnosť v ZŠ Plickova, v prípade prenájmu či participuje aj MÚ?,   

Semanco, áno, 30% pre MČ a 70% pre ZŠ, MČ finančné prostriedky používa na odstránenie havárií,  

Drotován, Dom služieb Rendez, či MČ niečo investuje do opráv?, 

Semanco, opravovala sa strecha + drobné opravy,   

Khandl, komerčný nájom priestorov ZŠ ide cez MČ?, 

Semanco, je potrebná oficiálna zmluva,  

Štefánková, KS Žarnovická, nie je ziskové v rámci prenájmov, MČ dotuje všetky kultúrne strediská 

v MČ.  

 

Stanovisko 14/16/04/24/KKaŠ/S 

Komisia kultúrna a športová odporúča MZ MČ Bratislava-Rača schváliť návrh Dodatku č. 1 k Zásadám 

hospodárenia s vlastným majetkom mestskej časti Bratislava-Rača a s majetkom zvereným do správy 

mestskej časti Bratislava-Rača v predloženom znení. 

 

Meno a priezvisko Hlasoval za 
Zdržal sa 

hlasovania 

Hlasoval 

proti 
Nehlasoval 

Mgr. Monika Luknárová    

Marta Štefánková ✓    

Ing. Júlia Štefanidesová     

Dominik Vrba      

Ján Drotován  ✓    

PhDr. Jana Maniková ✓    

Lucia Maniková    

Mgr. Mário Khandl ✓    

Branko Kovačič ✓    

Hlasovanie spolu: 5 0 0 0 

Stanovisko bolo schválené. 
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4. Informácia o kultúrno-spoločenských podujatiach máj, jún – písomná informácia 

Materiál uviedol Mgr. Marek Porvazník.  

 

Marek Porvazník informoval o blížiacich sa kultúrno-spoločenských podujatiach. Odprezentoval 

program a trasu blížiacich sa Račianskych hodov. Väčším podujatím bude 30.4. Stavanie mája v Parku 

pred KS Impulz a Parku J. M. Hurbana s Dychovou hudbou. Prebieha príprava pravidelných podujatí 

a sviatočných podujatí – Deň matiek.  

 

Členovia komisie berú na vedomie informácie o kultúrno-spoločenských podujatiach v mesiacoch máj, 

jún a Račianskych hodoch.  

 

Vyhodnotenie kultúrno-spoločenských podujatí marec, apríl – písomná informácia 

Materiál uviedol Mgr. Marek Porvazník.  

 

Okrem pravidelných kultúrno-spoločenských podujatí – MDŽ, tanečných zábav a divadelných 

predstavení, sa koncom marca uskutočnilo podujatie Veľká Noc – Šibačka na nádvorí Koloničovej kúrie 

a Hľadanie veľkonočných vajíčok v Obecnej záhrade. Podujatie organizuje MČ v spolupráci 

s Račianskym muzeálnym spolkom, ktorý pripraví tematickú výstavu a tvorivé dielne. Podujatie je 

obľúbené a navštevované rodinami s deťmi, v programe vystupujú deti zo ZUŠ Vrbenského a DFS 

Malinky. 

 

Členovia komisie berú na vedomie vyhodnotenie kultúrno-spoločenských podujatí marec, apríl.  

 

5. Informácia z oblasti športu – písomná informácia 

Materiál uviedol Mgr. Marek Porvazník. 

 

Školský pohár vo futbale – oblastné kolo – dňa 10. apríla sa uskutočnilo športové podujatie, ktoré 

organizovala mestská časť Bratislava-Rača v spolupráci so SFZ. Je to to podujatie zamerané na futbal 

pre ročníky 2011 a mladšie. Po víťazstve v oblastnom kole, sa aj okresné kolo podarilo vyhrať chlapcom 

z Tbiliskej a postúpiť tak na krajské kolo, čo je významný úspech. 

V spolupráci so Slovenským futbalovým zväzom sa rozbehla pohybová príprava v materských školách. 

Zatiaľ projekt prebieha v MŠ Cyprichova a Tbiliská, ale nasledujúci rok by sa mala spolupráca rozšíriť 

aj na ďalšie MŠ. Deti majú dobrú pohybovú úroveň. 

27. apríla sa uskutoční už 13. ročník Račianskeho polmaratónu, Račianskej desiatky a náročná akcia je 

v štádiu posledných príprav a v štádiu zháňania posledných partnerov podujatia. Je prihlásených okolo 

250 účastníkov. Nárast prihlásených detí – detské behy, kôli tomu, že sa behy presunuli na ZŠ Tbiliská, 

15.5. - krajské kolo orientačného behu, prezentácia MČ Rača,  

1.5. - Račianska časovka,  

V areáli hier na Hubeného ul. sa konala Seniorská olympiáda pre DCS Krasňany,  

Plánuje sa vybudovanie tenisového kurtu na Sklabinskej ulici, beží už VO, v súvislosti so súhlasom 

Policajnej akadémie,  

Plánuje sa multišportová hala v areáli na Černockého ul.  

 

Diskusia: 

J. Maniková, priestor (pozemok) nad kúpaliskom, ako vyzerá projekt, ktorý bol predložený p. Vulganom 

na revitalizáciu? Aktuálne sa vysekávajú kroviny v tej časti a čistí sa pozemok,  

Porvazník, pozemok je zverený MČ, areál patrí STARZu, nový správca, z toho dôvodu sa robia úpravy 

pozemku.  

 

Členovia komisie berú na vedomie informácie z oblasti športu.  
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6. Rôzne 

 

Diskusia:  

J. Maniková, nový bodový systém hodnotenia projektov – žiadostí o dotáciu od MČ je veľmi 

komplikovaný a časovo náročný na hodnotenie a naštudovanie jednotlivých žiadostí, kto si prečítal a kto 

ohodnotil projekty? P. Maniková skonštatovala, že v minulosti bol systém spracovania žiadostí 

a odporúčania jednotlivých oddelení, prezentované na odborných komisiách prehľadnejší a v rámci 

podpory efektívnejší, členovia komisií sa dozvedeli, aj ako dopadli predchádzajúce projekty žiadateľov, 

resp. čo prispieva žiadateľ pre život MČ aj mimo predkladaných projektov - čo by malo byť dôležitým 

kritériom, 

Semanco, 15- 17 hodnotiteľov obodovalo žiadosti o dotácie,  

J. Maniková, ihriská a pieskoviská v MČ, vyčistiť a vymeniť piesok, pravidelne udržiavať a upratovať,  

Semanco, išla požiadavka na OŽP na výmenu piesku, rieši sa to dennodennej báze – opravy a údržba, 

sú na to vyčlenení zamestnanci a budú sa o ihriská a pieskoviská postupne starať,  

Porvazník, v zimnom období sa pieskoviská zakrývajú,  

J. Maniková, Račianske srdce 2023 - pochválila program a priebeh podujatia, pekne pripravené a chutné 

občerstvenie, podujatie má vysokú úroveň. Vyjadrila poľutovanie,  že hodinu po skončení oficiálneho 

programu sa začalo baliť ponúkané občerstvenie, čím sa nepriamo ukončilo aj celé podujatie, taktiež 

zamestnanci cateringu neustále odnášali zo stola taniere pomaly z rúk hostí. Odporúča v rámci prípravy 

podujatia, po oficiálnej časti programu vyhradiť dĺžku trvania podujatia – keďže súčasťou podujatia je 

aj občerstvenie a rozhovory ocenených a pozvaných hostí, p. Maniková odporučila vyhradiť min. 2 

hodiny od ukončenia oficiálneho programu + fotenie, prípadne v pozvánke na podujatie určiť 

predpokladaný čas ukončenia. V rámci posedenia ocenených a ich hostí, citlivo pristupovať k ukončeniu 

podujatia a spratávaniu inventáru a občerstvenia, nakoľko je to významné podujatie pre zúčastnených, 

aby nemali pocit, že už majú odísť, 

Štefánková, Račianske srdce bolo pekné podujatie, taktiež pochválila, na základe spätnej väzby od 

obyvateľov,  podujatia organizované v MČ Rača. 

 

Marta Štefánková poďakovala prítomným za účasť. 

                 

  

             

                         Marta Štefánková 

           podpredsedníčka 

 

 

 

Zapísala: Dana Ölvecká 

Dňa 18.4.2024. 

 


